
   
Zápis z veřejného zasedání zastupitelstva Obce Kruh konaného 25.3.2024 v zasedací místnosti 

obecního úřadu v Kruhu  

 

přítomno: 5 členů zastupitelstva  

Iva Horáčková, Jindřich Vancl, Iveta Jeriová, Roman Kužel, Jiří Sedláček  

2 občané  

 

Zasedání bylo zahájeno v 17,oo hodin, ukončeno v 17,40  

 

zasedání zahájil starosta obce Jiří Sedláček, přivítal přítomné a konstatoval, že je přítomno tolik 

zastupitelů, aby bylo zasedání usnášeníschopné.  

 

Zapisovatelem navržen: Jindřich Vancl, ověřovateli zápisu navrženi: Iveta Jeriová a Ivana 

Horáčková  

 

(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

program zasedání  

1) Seznámení s programem zasedání  

2) Kontrola usnesení z minulého zasedání  

3) Projednání schválení Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti  

č. IE-12-4006791/VB/011  

4) Projednání schválení založení nového společenství obcí na území ORP Jilemnice  

pod názvem Jilemnicko – společenství obcí a vstupu obce Kruh do Jilemnicko  

- společenství obcí  

5) Projednání schválení Smlouvy o vytvoření společenství obcí pod názvem Jilemnicko  

– společenství obcí včetně přílohy č. 1 Stanovy Jilemnicko – společenství obcí a pověření  

starosty obce jejím podpisem  

6) Projednání schválení uzavření Veřejnoprávní smlouvy o příspěvku na spolufinancování  

Pečovatelské služby Jilemnice na rok 2024 obcí a pověření starosty obce jejím podpisem  

7) Projednání podání žádosti k obecnímu úřadu na pokácení stromů na p.p.č. 188/5, 168,  

181, 1214/6, 188/2, 188/1 a 1038/11  

8) Projednání Rozpočtového opatření č. 1/2024  

9) Usnesení  

10) Závěr  

 

1)Starosta obce seznámil přítomné s programem zasedání, další doplňující bod nebyl navržen  

a programu bylo hlasováno  

 

(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

2) Kontrola usnesení z minulého zasedání. Žádost o dotaci z Programu obnovy venkova je podána, 

žádost jednotku hasičů se podávat nebude, není potřeba doplňovat její vybavení. Směna pozemků 

potřebných pro plánovanou ČOV je vyřízena, pozemky jsou teď už obce  



3) Projednání schválení Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti  

č. IE-12-4006791/VB/011 – majitel, tedy obec, musí schválit věcné břemeno na položení drátů  

do země po obecních pozemcích z transformátoru před obchodem ke statku. Je to akce ČEZu.  

Po vysvětlení bylo o zřízení věcného břemene – služebnosti na projekt hlasováno  

 

(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

4) Projednání schválení založení nového společenství obcí na území ORP Jilemnice  

pod názvem Jilemnicko – společenství obcí a vstupu obce Kruh do Jilemnicko  

- společenství obcí – Aktuálně funguje Jilemnicko – svazek obcí, který by pokračoval dál ve své  

činnosti a zaměřil by se hlavně na odpady. Nic by se neměnilo, kdyby o činnost EKO  

Jilemnicko (společnost Jilemnicka – svazku obcí, tedy i obce Kruh) neprojevily zájem další obce  

mimo náš svazek (jedná se s Vysokým, Roprachticemi, Dolní Kalnou, se Strážným, ale i obcemi  

okolo Hostinného). EKO by tedy mělo „víc práce“ a muselo by zařadit „pod svá křídla“ i obce  

mimo stávající svazek obcí. EKO by tak rozšířilo svůj region, zvýšilo by ekonomické výsledky  

(mělo by podstatně víc „práce“ a tím také víc zisku ve své činnosti). Druhý svazek, nový,  

který by vznikl, by se jmenoval Jilemnicko – společenství obcí a zabýval se stávající činností,  

kterou najdete dobře popsanou v příloze Jilemnicko – společenství obcí – stanovy. Zjednodušeně  

řečeno tím, co dělal svazek doposud. Název je navržen podle stávající platné legislativy  

(viz příloha Předkládací návrh ke vzniku Jilemnicka – společenství obcí). Pro naši obec by se nic  

neměnilo, členský příspěvek by zůstal stejný podle jeho schválené výše na Valné hromadě  

Jilemnicka – svazku obcí v roce 2023, tedy 90,- Kč na občana a rozdělil by se do obou svazků.  

Nové obce by na rozdíl od stávajících členů platily jakýsi „vstupní poplatek“ pro přijetí  

do „našeho“ svazku (Jilemnicko – svazek obcí). Členská obec, tedy i Kruh, musí (nebo také  

nemusí, ale bylo by to hodně „kontraproduktivní“, aby Kruh zůstal sám) schválit založení nového  

společenství obcí na území ORP Jilemnice od názvem Jilemnicko – společenství obcí a také  

vstup obce do Jilemnicka – společenství obcí. O schválení založení nového společenství obcí  

na území ORP Jilemnice pod názvem Jilemnicko – společenství obcí a o vstupu obce Kruh  

do Jilemnicko - společenství obcí bylo hlasováno  

 

(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

5) Projednání schválení Smlouvy o vytvoření společenství obcí pod názvem Jilemnicko  

– společenství obcí včetně přílohy č. 1 Stanovy Jilemnicko – společenství obcí a pověření  

starosty k podpisu smlouvy. Tento bod zasedání navazuje na ten předchozí. Každá členská obec  

musí (nebo zase nemusí) schválit Smlouvu o vytvoření společenství obcí pod názvem Jilemnicko  

– společenství obcí včetně přílohy č. 1 Stanovy Jilemnicko – společenství obcí. Zároveň budeme  

hlasovat i o pověření starosty jejím podpisem. Po vysvětlení bylo o schválení Smlouvy  

o vytvoření společenství obcí pod názvem Jilemnicko – společenství obcí včetně přílohy  

č. 1 Stanovy Jilemnicko – společenství obcí a pověření starosty k podpisu smlouvy hlasováno  

 

(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

6) Projednání schválení uzavření Veřejnoprávní smlouvy o příspěvku na spolufinancování  

Pečovatelské služby Jilemnice na rok 2024 a pověření starosty jejím podpisem. Třetí rok  

se opakující věc. Jilemnická pečovatelská služba jezdí do vesnic okolo poskytovat svoje služby  

seniorům, o které se už nemůže nikdo postarat. Službu potřebujeme a částka, kterou to Kruh  

bude stát je vlastně zanedbatelná. Po krátké diskuzi bylo o schválení Veřejnoprávní smlouvy  

a pověření starosty jejím podpisem bylo hlasováno  



(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

7) Projednání podání žádosti k obecnímu úřadu na pokácení stromů na p.p.č. 188/5, 168,  

181, 1214/6, 188/2, 188/1 a 1038/11 – na návrh zastupitele bylo projednáno podání žádosti  

o pokácení stromů ve středu obce. Zastupitelé si mohli před zasedáním stromy prohlédnout,  

udělat si o nich vlastní mínění a do zasedání se rozhodnout, jestli ano či ne a na které obecní úřad  

požádáme o povolení pokácení  

      Jindřich Vancl – vysoké stromy ve středu obce nemají co dělat, bylo by dobře je odstranit  

            a na jejich místo po dohodě s arboristou vysadit nové  

      Iva Horáčková – zbytečně nekácet zdravé stromy  

      Iveta Jeriová – má zkušenosti s vysokými stromy u nemovitosti, tak ano  

      Roman Kužel – stromy u čp. 173, u hostince a na koupališti porazit určitě, ostatní jsou zdravé  

           tak ne  

      Jiří Sedláček – souhlasí se smrky vedle bytovky, které jsou už dost „poničené“ předchozím  

           prořezem. Souhlasí také s pokácením smrku na koupališti (kůrovec) a javoru u hostince,  

           který je už nevhodným prořezem dost poškozen. Na kurtech porazit jednu borovici a spíše  

           se zajímat o jakousi opravu živého plotu okolo, který je poškozen nevhodným zásahem.  

           Ostatní ještě vydrží a aktuálně nikoho neohrožují, ke Kruhu a jeho koloritu prostě patří.  

           Viditelně se v tomto počtu zastupitelů nedohodneme, a tak navrhl odložit projednání tohoto  

           bodu na další zasedání. O přeložení podání žádosti o pokácení stromů k obecnímu úřadu  

           na p.p.č. 188/5, 168, 181, 1214/6, 188/2, 188/1 a 1038/11 bylo hlasováno  

 

(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

8) Projednání Rozpočtového opatření č. 1/2024 – příjmy: úprava daní proti rozpočtu dle predikce 

MF, výdaje: dotace na provoz obchodu a hostince, vyšší náklady proti smlouvě pečovatelská služba 

a oprava auta – dostaneme zpět. Rozpočtové opatření tedy bude: Výdaje 203.571,- Kč, Příjmy: 

758.290,- Kč, Financování – 554.719,- Kč  

 

(hlasování: / 5 : 0 : 0 / pro: Horáčková, Jeriová, Vancl, Kužel, Sedláček  

/ proti: 0, zdržel se: 0  

 

Diskuze:  

Jiří Sedláček - nejbližší akce: 30.3. divadlo Vinnetou, 13.4. dětský karneval a zábava,  

            30.4. čarodějnice.  

          - aktuální poslední výzva na dotace na stavbu vodovodů a kanalizací počítá  

            s podporou už ne 70 % na uznatelné náklady jako tomu bylo doposud, ale už pouze  

            60 %, a to ještě ne pro všechny žadatele, pro všechny nebudou peníze. Žadatel se ukládá  

            do tzv. šuplíku a při další výzvě má jakousi přednost. Hledají se nové zdroje. Uvidíme,  

            co řekne další výzva, každou se podmínky mění. Žádat se může na OPŽP I Mze, tedy  

            na vodu i kanalizaci zvlášť. Aktuálně je stav žádostí přezávazkový, tzn. velký převis  

            žádostí. To je ale zatím informace hodně dopředu. Určitě si musíme na získání dotace  

            sehnat firmu, obec ji sama sehnat nadokáže, a to samé při veškerém vyúčtování.  

            Uvidíme, co bude dál. Musí nás to ale už zajímat  

                   -další problém nám MÁLEM udělal Odbor životního prostředí v Jilemnici  

            pří prohlídce navržené trasy obou zařízení v projektu. Chránil stromy (lípy) a nechtěl  

           nás pustit v cestě ke hřbitovu, okolo stromů nad statkem a okolo památné lípy kousek  

           od vodojemu. To je vlastně hlavní trasa pro přívod vody do vesnice. Vše bylo hodně  

           rychle vyřešeno a tak „jedeme dál“  



                    - aktuální stav s výběrovým řízením na zpracování projektů pro DSP  

            (dokumentace pro stavební povolení) a DPS (dokumentace pro provedení stavby).  

            Záměr by měl být zveřejněn na profilu zadavatele na začátku dubna a termín pro podání  

            nabídek bude měsíc. Vítězná firma bude vyzvána na zpracování projektů během června.  

            Termín pro předložení zmíněných projektů potom bude 6 měsíců pro DPS provedení  

            stavby a dalších 6 měsíců pro DPS stavební povolení. Takže v polovině roku 2025  

            budeme mít projekty a budeme moci vyhodnocovat aktuální situaci, tzn. stav občanů,  

            kteří se připojí k vodovodu (pro dotaci potřebujeme 50 % trvale žijících v Kruhu),  

            aktuální dotační možnosti, jak velký úvěr si bude muset obec vzít a jeho podmínky  

            a podobně. Vyhodnotit termínově průběh případné stavby, aby vyhovoval všem.  

            Potom se musí udělat výběrové řízení na dodavatele stavby, podepsat smlouvy  

            a může začít vlastní stavba. Je to hezky napsáno, realizace bude ale trochu jiná  

            a složitější, uvidíme pan ministr životního prostředí rozhodl o přidělení dotace  

            na fotovoltaiku na obecní úřad. Tak teď budeme soutěžit dodavatele a potom se můžeme  

           do akce pustit. Zakázka se bude zadávat v profilu zadavatele a uvidíme, kdo se přihlásí.  

           Každopádně by bylo dobře, ať to letos je hotové. Na přípravě stejné zakázky  

           na sokolovně se pracuje  

                  - 5. dubna k nám přijede na návštěvu náměstek ministra průmyslu a obchodu  

           pan Edvard Kožušník 


